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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2  Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag från Isak 

Ljungh om en miniramp för skateboard vid Farstaängsparken. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag från 

Benjamin Karlsson om en nerfbana och paintballbana på Gubbängsfältet. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen hade 

redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2017-06-02. 

 

 Miniramp för skateboard vid Farstaängsparken 

Inlämnat av Isak Ljungh.  

Dnr 1.2.4-329/2017 

 

 Nerfbana och paintballbana på Gubbängsfältet 

Inlämnat av Benjamin Karlsson.  

Dnr 1.2.4-350/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att bereda 

de inlämnade medborgarförslagen.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 3  Granskning av rätt till heltid i förskolan 

Svar på skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna och Liberalerna om granskning av rätt till heltid i förskolan. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Moderaterna och Liberalerna efterfrågat 

förvaltningens bedömning av effekten av kommunfullmäktiges beslut om rätt till 

heltidsomsorg för barn vars vårdnadshavare är föräldraledig när barnet fått ett yngre syskon. 

 

Förvaltningen har gjort en intern utredning med mätdatum 1 april som visar att 44 procent av 

de vårdnadshavare som är föräldralediga med småsyskon har valt att utöka sitt äldre barns 

vistelse på förskolan till heltid. Vår bedömning är att sannolikt fler vårdnadshavare på sikt 

kommer att göra det valet. Förskolans personal rapporterar om en upplevd högre 

arbetsbelastning till följd av det nya regelverket. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-05. 

Dnr 1.6-72/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Malena 

Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Syftet med reformen rätt till heltid i förskolan var för att möjliggöra för föräldralediga som är 

hemma med ett litet barn att dess syskon ska ha lika rätt till förskolan som andra barn. Detta 

för att förskolan har en viktig pedagogisk verksamhet som utrustar barnen med väsentliga 

förmågor, kunskaper och sociala färdigheter. 

 

När förslaget infördes beräknades det att det i hela staden bli ytterligare cirka 1 barn per 

avdelning. 
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Det har gått en kort tid sedan reformen infördes så det är osäkert var reformen och dess 

konsekvenser landar, men enligt utbildningsnämndens mätningar, januari-mars, motsvarar 

tillskottet av antal heltidsbarn 0,8 barn per avdelning för staden som helhet och motsvarande 

siffra gäller även för Farsta. 

  

Farsta Stadsdelsnämnd avvaktar med att dra några slutsatser just nu eftersom det har gått så 

kort tid, men vi vill att förvaltningen följer upp reformen och dess konsekvenser, både 

positiva och negativa, för redovisning i T2. 

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Vi tackar för en klar och tydlig redogörelse! 

 

Ur rapporten: 

 

 Andelen barn vars vårdnadshavare var föräldralediga med yngre syskon som gick på 

heltid på förskolan ökade från 16 procent i januari till 44 procent till mars månad.  

 Tillskottet av antal heltidsbarn motsvarar 0,8 barn per avdelning.  

 En återkommande kommentar i enkäterna rör konsekvenser för personalen. Jämfört 

med tidigare är det idag fler barn på plats på förskolan innan klockan 09.00 och efter 

15.00, vilket motsvarar den tidsperiod då majoriteten av de tidigare deltidsbarnen var 

på förskolan. Fler barn kommer idag till frukost och fler barn är kvar efter klockan 

16.00 vilket kräver mer personalinsatser. Den ökade arbetsbelastningen har enligt 

personalen lett till schemaändringar och/eller omstrukturering av arbetsuppgifter.  

 

Att som de röd/gröna genomföra en reform som ytterligare ökar belastningen på 

förskoleverksamheten och göra detta utan att tillföra medel för att tillföra mer resurser är 

populistisk och korttänkt. Kvalitén i förskolornas arbete blir givetvis lidande då 

schemaändringar måste till för att kompensera för ökad belastning på mornar och 

eftermiddagar. Majoriteten har genomfört två omfattande skattehöjningar och då borde 

rimligtvis en reform som denna rymmas i en utökad budget. 

 

Vi ser fram mot kontinuerlig rapportering kring ärendet i kommande tertialrapporter och kan 

inte acceptera att kvaliteten sjunker i en viktig verksamhet. 
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§ 4  Ungdomsverksamheten på Tuben och ungdomsrådet 

Svar på två skrivelser från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på två skrivelser från 

Moderaterna och Liberalerna om ungdomsverksamheten på Tuben och ungdomsrådet. 

 

Ärendet 

I två skrivelser till stadsdelsnämnden har Moderaterna och Liberalerna ställt frågor kring 

ungdomsverksamheten på Tuben och ungdomsrådet. Som svar på skrivelsen ges i detta 

tjänsteutlåtande en samlad beskrivning av ungdomsarbetet, hur verksamheten styrs, 

finansieras och bemannas, vilka arbetssätt och värden som ligger till grund för verksamheten 

på Tuben och för förvaltningens stöd till ungdomsrådet. 

 

Partierna undrar också om det finns möjlighet att knyta ungdomsrådet till nämnden med 

nämndens nuvarande råd som förebild. Eftersom Farsta ungdomsråd är en helt fristående 

sammanslutning ser förvaltningen ingen praktisk möjlighet att göra det, men nämnd och råd 

har alla möjligheter att utveckla närmare kontakter och samarbete utan denna formella 

koppling. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-02. 

Dnr 1.6-139/2017 och 1.6-253/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta 

instämde Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Därutöver anförs följande. 
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Vi tackar för en utförlig redogörelse för ungdomsverksamheten på Tuben och om 

ungdomsrådet. Vi uppskattar den ungdomsverksamhet som bedrivs där. 

 

Beträffande Farsta ungdomsråd, FUNG, så är det, som framgår av tjänsteskrivelsen, en 

fristående organisation som bildades 2014 genom förvaltningens kontakter med Sveriges 

ungdomsråd.  Det framgår dock inte av tjänsteskrivelsen i vilken mån FUNG i dag är knutet 

till Sveriges ungdomsråd. Oavsett vilket kan man undra vilken roll FUNG skall ha i 

förhållande till stadsdelsnämnden.  

 

I lägesrapporten om FUNG som presenterades till nämnden den 21 maj 2015 står det: 

”Ungdomarna som har engagerat sig i rådet och dess styrelse behöver få möjlighet att 

diskutera med nämnden hur samarbetet ska utformas, så att alla är överens och ungdomarna 

kommer till tals så som de har tänkt sig. Det är ännu inte för sent att genomföra de 

diskussionsforum som nämns i avtalet med Sveriges ungdomsråd.” Vi ser gärna att nämnden 

agerar för att dessa diskussionsforum sent omsider ska komma till stånd. 

 

Där står också att planen ursprungligen var att ”Rådet skulle ge ungdomar chans att vara 

delaktiga i den lokala demokratiska processen, bland annat genom att vara en remissinstans 

för olika ärenden som sedan skulle behandlas av nämnden.” Vi ser gärna att nämnden tar 

initiativ till en dialog med FUNG om detta. 

 

Nämnden anslår dessutom pengar till FUNGs verksamhet. Det kan därför tyckas rimligt att 

ungdomsrådet lämnar samma sorts årliga redovisning av sin verksamhet, sammansättning 

och liknande som övriga lokala föreningar som beviljas föreningsstöd av nämnden. 

 

Vi önskar också att förvaltningen utvärderar i vilken mån förvaltningens stöd till och 

samarbete med FUNG har bidragit till målen för nämndens och förvaltningens 

ungdomsverksamhet. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Våra partier vill i anslutning till ärendet uppmärksamma och tacka för det värdefulla arbetet 

som våra medarbetare inom fritiden gör för att möjliggöra en stimulerande och utvecklande 

verksamhet för våra barn och ungdomar.  

 

Verksamheten vid stadsdelens alla parklekar och fritidsgårdar är också en viktig 

förebyggande social och trygghetsskapande verksamhet som bidrar till att ge våra unga en 

meningsfull fritid. 

 

Vi vill också uppmärksamma de viktiga insatser som Ungdomsrådet gör för att organisera 

och aktivera ortens ungdomar, nu senast i samband med bl.a. fredagskvällen den 9 juni efter 

skolavslutningen vid våra grundskolor samt Tubens arrangemang "we are Farsta" på 

Farstaängen den 10 juni.  
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Vi noterar till sist att Ungdomsrådet nu också börjat att kvällsvandra och bidrar därmed 

ytterligare till att skapa en trygghet i vår stadsdel. 

 

Ersättaryttrande 

Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle besluta enligt förslag  

från Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 
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§ 5  Försöksverksamhet med trygghetsvärdar/ordningsvakter i Farsta 

Svar på skrivelse från M och L 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 

Moderaterna och Liberalerna om försöksverksamhet med trygghetsvärdar/ordningsvakter i 

Farsta. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har Moderaterna och Liberalerna föreslagit en 

försöksverksamhet med trygghetsvärdar/ordningsvakter i Farsta, likt försöksverksamheten i 

Rinkeby-Kista stadsdelsområde.  

 

Förvaltningen redogör i detta tjänsteutlåtande för en del av det trygghetsfrämjande arbete 

som förvaltningen bedriver sedan många år, i samarbete med polis och andra. När försöket i 

Rinkeby-Kista har avslutats kommer förvaltningen att ta del av den utvärdering som ska 

genomföras. I skrivande stund är en likartad försöksverksamhet inte aktuell för Farsta. 

Förvaltningen avvaktar utvärderingen och ser därefter till vilka behov som finns i vårt 

stadsdelsområde.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-22. 

Dnr 1.6-138/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på entreprenad – Postiljonen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av avtal och verksamhet avseende 

Attendo Sverige AB:s drift av Postiljonens vård- och omsorgsboende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de boenden som drivs på 

entreprenad ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljning av både avtal och verksamhet. 

Förvaltningen redovisar nu årets uppföljning av Attendo Sverige AB:s drift av Postiljonens 

vård- och omsorgsboende.  

 

Både verksamhet och avtal har följts upp. Förvaltningen bedömer att entreprenören bedriver 

en väl fungerande verksamhet där dokumentationen är god och där boende erbjuds vård och 

omsorg av god kvalitet och ett stort utbud av aktiviteter. Inte heller i år har några brister 

konstaterats. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-10. 

Dnr 1.2.1-290/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Förordnande enligt LVU av tjänstepersoner vid stadsdelsförvaltningen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden förordnar följande tjänstepersoner inom beställaravdelningens 

utredningsenhet barn och ungdom med rätt att enligt 43 § 1 st 2 p LVU begära 

handräckning av Polismyndighet eller, i särskilda fall, Kriminalvård för att genomföra 

beslut om vård eller omhändertagande: 

a) Enhetschef Jens Lindberg, från och med den 12 juli 2017 då han tillträder sin tjänst. 

b) Biträdande enhetschef Pernilla Falk. 

2. Nämndens tidigare förordnande av enhetschef Christina Frisk och biträdande enhetschef 

Eva Murtosaari upphör att gälla. Christina Frisks förordnande upphör den 29 juli 2017. 

 

Ärendet 

Nämnden har genom tidigare beslut förordnat ett antal tjänste-personer vid barn- och 

ungdomsenheten med rätt att enligt 43 § 1 st 2 p LVU begära biträde av Polismyndighet eller 

Kriminalvård för att genomföra beslut om vård eller omhändertagande. Efter 

personalförändringar föreslås att tillträdande enhetschefen Jens Lindberg och biträdande 

enhetschefen Pernilla Falk förordnas och att tidigare förordnanden av avgående enhetschefen 

Christina Frisk och tidigare biträdande enhetschefen Eva Murtosaari upphör.  

 

Enligt nämndens beslut ovan och genom tidigare beslut är följande tjänstepersoner därmed 

förordnade enligt 43 § 1 st 2 p LVU. 

 

 Avgående enhetschef Christina Frisk till och med den 28 juli 2017 

 Tillträdande enhetschef Jens Lindberg från och med den 12 juli 2017 

 Biträdande enhetscheferna George Lundmark, Åsa Björnstedt, Magda Välikoski, Lisa 

Allinger och Pernilla Falk 

 Socialsekreterare Katarina Carling, Lisa Engqvist och Charlotte von Platen  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-06-05. 

Dnr 1.1-341/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Ekonomisk månadsrapport maj 2017 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för maj 2017. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheterna redovisa en budget i balans. För att prognosen ska 

nås behöver vissa avvikelser hanteras i särskild ordning. I tertialrapport 2 i september 

kommer förvaltningen att föreslå att nämnden söker kompensation hos kommunstyrelsen för 

tomgångshyror till följd av omstrukturering på Edö äldreboende samt för ökade kostnader 

för persontransporter till och från daglig verksamhet. Prognosen förutsätter även att nämnden 

beviljas ersättning från Migrationsverket för att täcka kostnader fullt ut för ensamkommande 

barn.  

 

Resultatfonderna beräknas att  till viss del att användas under året. 

 

Sjukfrånvaron har minskat med 0,4 % sedan årsskiftet. Nästan samtliga enheter har minskat 

från föregående månad. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-06-09. 

Dnr 1.2.1-157/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 9  Årsrapport 2016 Farsta stadsdelsnämnd 

Yttrande över Stadsrevisionens rapport 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 

Stadsrevisionens årsrapport 2016 för Farsta stadsdelsnämnd. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat nämndens verksamhet under 2016 och bedömt att 

verksamheten i allt väsentligt har bedrivits på ett ändamålsenligt och ekonomisk 

tillfredställande sätt. Stadsrevisionen bedömer även att nämndens resultat för 2016 i allt 

väsentligt är förenligt med de mål som fullmäktige fastställt. 

 

Nämndens interna kontroll bedöms också ha varit tillräcklig. Vissa brister har noterats vid 

granskningar av nämndens interna kontroll, men bristerna har inte varit av den omfattningen 

att de påverkat den sammanfattande bedömningen.   

 

Bokslut och räkenskaper är i allt väsentligt rättvisande och följer gällande regler och god 

redovisningssed.  Bedömningen baseras på Stadsrevisionens granskning av nämndens 

bokslut och på de övriga granskningar som genomförts under året. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-18. 

Dnr 1.4-163/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Reviderade riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid i Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till reviderade riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid i Stockholms stad. 

 

Ärendet 

Från och med den 1 januari 2017 ansvarar utbildningsnämnden för ansökningar och 

bedömningar av barnomsorg på obekväm arbetstid. Kommunfullmäktige har dessutom 

uppdragit åt utbildningsnämnden att ta fram ett förslag till revidering av befintliga riktlinjer 

så att de stämmer överens med stadens nya ersättningsmodell, som också infördes vid 

årsskiftet. 

 

Förvaltningen ställer sig i huvudsak bakom utbildningsnämndens förslag till nya riktlinjer 

men invänder mot att hänsyn ska tas till närhet till hemmet vid beslut om barnomsorgsplats 

på obekväm arbetstid. Närhetsprincipen överensstämmer inte med kravet att 

stadsdelsnämnderna ska skapa gemensamma verksamheter på strategiska platser för att 

underlätta planering och bemanning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-22. 

Dnr 1.5.1-286/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Malena 

Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Allianspartierna har en annan syn på hur barnomsorg på obekväm arbetstid ska bedrivas. 

Större valfrihet ska finnas och barnomsorg på obekväm arbetstid ska i möjligaste mån 

bedrivas i barnens hem. Personalen och inte barnen ska röra sig i stadsdelen. Därför borde 

riktlinjerna ha utformats annorlunda, dvs utifrån föräldrarnas faktiska behov.  

 

Nu tas ytterligare ett steg ifrån den småskaliga, trygga omsorg som barn är i behov av på 

kvällar och nätter. Med förslaget att minst två medarbetare ska finnas på plats hela tiden styr 

man mot mer storskalig omsorg med många barn i samma verksamhet. Det är inte att utgå 

från barnets behov. Och med tanke på att de allra flesta föräldrar med detta behov väljer att 
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lösa omsorgen på annat sätt än via nattis är det svårt att se varför kommunen inte skulle ha 

råd att se till barnens behov i första hand. 
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§ 11  Kommunikationsprogram för Stockholms stad år 2017–2022 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till kommunikationsprogram för Stockholms stad 2017–2022. 

 

Ärendet 

Stockholms stad har tagit fram ett nytt förslag på kommunikationsprogram som ska gälla 

2017-2022. Programmet beskriver ett flertal utgångspunkter för stadens gemensamma 

kommunikation och inriktning för de kommande åren. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till det nya programmet och tycker att det visar riktningen 

och utvecklingen för stadens kommunikation, där det är tydligt att både chefer och 

medarbetare har en viktig roll i kommunikationsarbetet. Förvaltningen menar dock att 

förslaget behöver utvecklas på några viktiga områden, bland annat när det gäller tydliga 

skrivningar om medborgardialoger och digitala verktyg för ungas inflytande. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-05. 

Dnr 1.5.1-164/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Malena 

Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Vi konstaterar att kommunikationsprogrammet inte på ett enda ställe nämner tillgängligheten 

till stadens kommunikation för människor med funktionsnedsättning. Detta bör inte minst 

ombesörjas avseende tillgängligheten till lokaler för samråd, något som också påtalas av 

Rådet för funktionshinderfrågor. 
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§ 12  Gångplan för Huddinge kommun 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till Gångplan för Huddinge kommun. 

2. Nämnden välkomnar Huddinge kommuns fortsatta arbete att knyta samman våra 

kommuner och ser gärna då att behovet av och möjligheterna till trygga gång- och 

cykelvägar i kommundelarna Vidja, Ågesta, Mellansjö och Högmora ses över. 

Därigenom skulle det kunna möjliggöras för boende i såväl Huddinge som i Stockholms 

stadsdelar Farsta och Vantör att på ett lättare samt mer sammanhållet sätt kunna nå samt 

uppleva den vackra miljön runt sjön Magelungen såsom det idag är möjligt längs den 

östra sidan av sjön. 

 

Ärendet 

Huddinge kommun har tagit fram ett förslag till gångplan och skickat den på remiss till bland 

annat Botkyrka, Haninge, Tyresö och Stockholm. Planen är en av de nio åtgärdsplaner som 

ska konkretisera arbetet med en tidigare utarbetad trafikstrategi och tydliggöra hur 

kommunen avser att arbeta med gångtrafik de kommande åren. Målet är att fler ska gå till 

och från skola, arbete, inköp och på fritiden. 

 

Förvaltningen tycker det är ett bra initiativ av Huddinge kommun att ta fram en gångplan 

men konstaterar att Farsta stadsdelsområde berörs i mycket liten utsträckning av planen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-23. 

Dnr 1.5.1-275/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag 

– se punkt 2 vid BESLUT ovan. I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 

Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) instämde med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna Miljöpartiet, 

Moderaterna och Folkpartiet. 

 

Ersättaryttrande 

Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle besluta enligt förslag  

från övriga partier. 
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§ 13  Motion M om en policy för stadens torg och parker 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Joakim Larsson, Moderaterna, om en policy för stadens torg och parker. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Joakim Larsson, Moderaterna, att berörda 

nämnder ska få i uppdrag att under 2017 utarbeta en policy för ett enhetligt uttryck för 

stadens torg och parker.  

 

Staden har redan flera dokument som tar upp utformning och skötsel av parker och torg, som 

lokala parkplaner, möbleringsprogrammet och Grönare Stockholm. Förvaltningen anser att 

detta är tillräckligt. Däremot behöver villkoren och riktlinjerna för tillfälliga evenemang 

skärpas och bli mer enhetliga.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-18. 

Dnr 1.5.1-102/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle föreslå att kommunfullmäktige bifaller 

motionen.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M)  

 

Till förmån för vårt yrkande att nämnden skulle föreslå att kommunfullmäktige bifaller motionen. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Motionen handlar i stort enbart om torg och parker i Stockholms innerstad och bortser helt 

från exempelvis det arbete med en reviderad parkplan som Farsta stadsdelsförvaltning 
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bedriver i samverkan med trafikkontoret och som kommer att behandlas i Farsta 

Stadsdelsnämnd senare under 2017.  
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 14  Deltagare i Kvalitetsutmärkelsen 2017 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av Farstas deltagare i Kvalitetsutmärkelsen 2017 till 

handlingarna. 

 

Ärendet 

Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att uppmärksamma framgångsrik 

verksamhetsutveckling. Att delta innebär för de flesta ett stort steg framåt i utvecklingsarbetet. 

Det ger en genomlysning av verksamheten och skapar engagemang bland medarbetarna.  

 

Bidragen bedöms av examinatorer i de fem tävlingsklasserna förskola, skola, äldreomsorg, 

socialtjänst och stöd och service till personer med funktionsnedsättning samt andra 

verksamheter, exempelvis administration, stadens bolag och tekniska verksamheter.  

 

Farsta tävlar i år med två bidrag: 

 Stödenheten inom avdelningen förskola och fritid – deltar i klassen Andra 

verksamheter 

 Familjestödsenheten inom avdelningen beställare – deltar i klassen Socialtjänst 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-23. 

Dnr 1.2-315/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15  Kvalitetsobservationer inom äldreomsorgen 2016 

Rapport från äldrenämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger äldrenämndens rapport om kvalitetsobservationer inom 

äldreomsorgen 2016 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Kvalitetsobservationer är sedan 2015 en del av stadens uppföljning inom äldreomsorgen. 

Observationerna utförs under flera dagar inom samma enhet och fokuserar på tre processer: 

omvårdnad, mat och måltider samt stimulans och vila. Syftet är att fånga den faktiska 

kvaliteten, det som händer i mötet mellan den äldre och personalen. När det till exempel 

gäller måltider konstaterar rapporten generellt att delaktigheten behöver utvecklas. Flera av 

måltiderna har mer karaktären av bespisning än gemensam måltid. Personalen behöver också 

föra samtal och se till att måltidsstunden blir en social samvaro.  

 

Det är glädjande att två av nämndens enheter tas upp som goda exempel. Edö lyfts fram för 

arbetet med aktiviteter och stimulans, och hemtjänsten för sitt personcentrerade 

förhållningssätt. De förbättringsområden som rapporten pekar på kommer förvaltningen att 

arbeta vidare med.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-23. 

Dnr 1.6-316/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 JUNI 2017 

SIDA 23 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 16  Barnfamiljer med socialtjänstkontakt som lever under osäkra 

boendeförhållanden 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om barnfamiljer med socialtjänstkontakt 

som lever under osäkra boendeförhållanden till handlingarna. 

 

Ärendet 

Sedan år 2004 kartlägger staden barnfamiljer som saknar stadigvarande bostad och som har 

kontakt med socialtjänsten. Senaste kartläggningen genomfördes i januari 2017. 

Socialnämndens rapport visar att majoriteten av barnfamiljerna i kartläggningen består av 

minst en vuxen född utom Europa och har sin försörjning genom ekonomiskt bistånd. 70 

procent av de inrapporterade familjerna är ensamstående kvinnor. 

 

Rapporten redovisar felaktigt noll barnfamiljer i Farsta. Rätt antal har återigen rapporterats 

till socialförvaltningen. Farsta hade i januari sexton hemlösa barnfamiljer, vilket är 15,4 

procent av totala antalet hemlösa personer. De bodde mestadels i temporära boenden 

anordnade av stadsdelsförvaltningen, till exempel vandrarhem och hotell. En särskild bolots 

arbetar aktivt med att hjälpa dessa sökande i Farsta att ordna sin boendesituation.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2017-05-22. 

Dnr 1.6-331/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17  Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 7 juni 2017 

 

Pensionärsrådets protokoll den 7 juni 2017 

 

Demokratirådets protokoll den 15 maj 2017 

 

Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 10 maj 2017 

 

Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2017-05-29. 

Dnr 1.1-32/2017 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 21 april – 29 maj 2017, 

enligt nämndens delegering. 

 

1. 2017-04-21: Resa i tjänsten till Skottland och England för tre personal inom 

socialtjänsten 24-28 april. Dnr 1.1-280/2017 

2. 2017-05-26: Tillförordnade stadsdelsdirektörer och ombud att föra nämndens talan. Dnr 

1.1-337/2017 
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ÖVRIGT 

 

§ 18  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Förvaltningen informerade muntligt och skriftligt om sommarens kulturella och sociala 

aktiviteter i stadsdelsområdet, för Farstabor generellt och för olika målgrupper – barn, 

ungdomar och seniorer. Även fritidens sommarverksamhet redovisades, liksom planeringen 

för städning vid strandbad och plaskdammar samt tömning av papperskorgar. 

 

 

På uppdrag från nämnden den 15 november förra året, efter ett förslag från Mariana Moreira 

Duarte (MP), ordnar förvaltningen en tillgänglighetsvandring för nämnden måndag den 21 

augusti klockan 16.00-19.30 i Hökarängen. Deltagarna får prova på att ta sig fram med 

rullstol och att orientera sig med käpp och simulerad synnedsättning. Syftet är att öka 

förståelsen för vad som skapar funktionhinder och hur man kan arbeta för att få bort dem. 

Enligt nämndens tidigare beslut erbjuds också rådet för funktionshinderrådet och 

pensionärsrådet samt även Farsta ungdomsråd att delta. 

 

 

Nämnd och förvaltning önskade varandra en riktigt skön sommar. Ordföranden avslutade 

den öppna delen av sammanträdet. 

 

 

 

 


